
Rada Miejska w Kuźni Raciborskiej 
Radni - Sesja 

Protokół nr XVIII 

XVIII Sesja w dniu 23 kwietnia 2020  
Obrady rozpoczęto 23 kwietnia 2020 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:40 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Marcin Czerniej 
2. Gerard Depta 
3. Ernest Drazik 
4. Gerard Hanusek 
5. Adrian Juraszek 
6. Radosław Kasprzyk 
7. Elżbieta Kozłowska 
8. Maciej Kriwienok 
9. Adrian Lepiarczyk 
10. Grażyna Tokarska 
11. Mariola Wajda 
12. Roman Wilk 
13. Manfred Wrona 
14. Ilona Wróbel 
15. Henryk Wrzosok 

Ponadto w sesji udział brali; Burmistrz Paweł Macha, Zastępca Burmistrza Sylwia 
Brzezicka-Tesarczyk, Sekretarz Dominik Klimanek, Skarbnik Anna Szostak, Radca 
prawny Aleksander Żukowski. 

Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli – zdalnie. 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 
Przewodniczący odczytywał kolejno nazwiska poszczególnych radnych, którzy potwierdzali 
swoją obecność. Tak samo została sprawdzona lista obecności sołtysów i przewodniczących 
zarządów osiedli. 
 
 
 



2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenia do porządku obrad zmian w postaci dwóch projektów uchwał: w sprawie 
wprowadzenia opłaty prolongacyjnej oraz w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała - zwolnienia od podatku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Adrian Juraszek, Radosław Kasprzyk, Elżbieta 
Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, Mariola Wajda, 
Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
BRAK GŁOSU (1) 
Gerard Hanusek 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwała prolongacyjna.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad w całości . 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 



Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
 
 
3. Zatwierdzenie protokołu nr XVII/2020. 

Uwag do protokołu nie wniesiono. 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie protokołu nr XVII/2020..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Grażyna Tokarska, Mariola Wajda, 
Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adrian Lepiarczyk 
 
 
4. Informacja z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta 
 
Informację przedstawił Burmistrz Paweł Macha. 
 
5. Przedłożenie Raportu z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 
2019 rok. 
Referował Sekretarz Dominik Klimanek. 
Uwag nie wniesiono. 
 
6. Przedłożenie Zarządzenia nr B.0050.86.2020 Burmistrza Miasta Kuźnia Raciborska z dnia 
26 marca 2020r w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za 2019 rok, 
realizacji przedsięwzięć za 2019 rok, informację o stanie mienia komunalnego za 2019 rok, a 
także informację o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury za 2019 rok. 
 
 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
 
7.1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska, 
Projekty uchwał dotyczących budżetu gminy omówiła Skarbnik Anna Szostak.  

Dodatkowych wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 



Pytania zadawali radni: Manfred Wrona, Roman Wilk.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła pozytywna opinię Komisji w 
sprawie dwóch projektów uchwał. 

Przed przystąpieniem do głosowania zostało sprawdzone kworum. 
Głosowano w sprawie: 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kuźnia Raciborska,  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/153/2020 

 
7.2 zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 
Głosowano w sprawie: 
zmian w budżecie gminy na 2020 rok,  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/154/2020 

 
7.3 zatwierdzenia regulaminu naboru wniosków i realizacji projektu grantowego pn. 
"Usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów azbestowych na terenie Gminy Kuźnia Raciborska". 
 

Projekt uchwały omówiła Kierownik ref. Ochrony Środowiska – Patrycja Treffon. 
Głos zabrał radny Manfred Wrona, który zwrócił uwagę, aby uczulić mieszkańców, że nie 
będą uwzględnione koszty poniesione przed podpisaniem umowy. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i 
Ochrony Środowiska – Gerard Hanusek poinformował o pozytywnej opinii Komisji w 
przedmiocie uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia regulaminu naboru wniosków i realizacji projektu grantowego pn. "Usuwanie i 



unieszkodliwianie wyrobów azbestowych na terenie Gminy Kuźnia Raciborska"..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/155/2020 

 
7.4 wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Kuźnia 
Raciborska na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia tej umowy, 
Referowała Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami – Małgorzata Pabian. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Kuźnia 
Raciborska na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia tej umowy, 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i 
Ochrony Środowiska – Gerard Hanusek poinformował o pozytywnej opinii Komisji w 
przedmiocie uchwały. 
Pytania: radny Roman Wilk. 

Dodatkowych wyjaśnień udzieliła również Dyrektor MOKSiR – Anna Kijek. 

Przed przystąpieniem do głosowania sprawdzono kworum. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/156/2020 

 
7.5 przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kuźnia Raciborska w 2020 roku". 
 

Referowała Patrycja Treffon – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska. Uwag ani pytań nie 
wniesiono. 



Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i 
Ochrony Środowiska – Gerard Hanusek poinformował o pozytywnej opinii Komisji w 
przedmiocie uchwały. 
Przed przystąpieniem do głosowania sprawdzono kworum. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Kuźnia Raciborska w 2020 roku"..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/157/2020 

 
7.6 zmiany uchwały w sprawie: wprowadzenia opłaty prolongacyjnej 
 
Referowała Anna Szostak – Skarbnik. 
Grażyna Tokarska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała o 
pozytywnej opinii Komisji. 

Przed przystąpieniem do głosowania sprawdzono kworum. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie: wprowadzenia opłaty prolongacyjnej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/158/2020 

 
7.7 zwolnienia od podatku od nieruchomości 

 
Referowała Anna Szostak – Skarbnik. 
Grażyna Tokarska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała o 
pozytywnej opinii Komisji. 

Przed przystąpieniem do głosowania sprawdzono kworum. 
Głosowano w sprawie: 



zwolnienia od podatku od nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Czerniej, Gerard Depta, Ernest Drazik, Gerard Hanusek, Adrian Juraszek, Radosław 
Kasprzyk, Elżbieta Kozłowska, Maciej Kriwienok, Adrian Lepiarczyk, Grażyna Tokarska, 
Mariola Wajda, Roman Wilk, Manfred Wrona, Ilona Wróbel, Henryk Wrzosok 
Uchwała nr XVIII/159/2020 

 
8. Wnioski. 
 

Elżbieta Kozłowska: wnioskowała o sprostowanie terminów płatności faktur wystawiania 
faktur z GPWiK oraz o wyegzekwowanie od właściciela uszkodzonego podczas wichury 
budynku przy ul Krzyżowej rozbiórki budynku – zgodnie z deklaracją właściciela. 
 
Ilona Wróbel: wystąpić do PKS o aktualizację rozkładów jazdy autobusów. 

Manfred Wrona: o spotkanie w sprawie obwodnicy Rud i Rudy Kozielskiej. 

Odpowiedział Burmistrz: zgłosiliśmy się formalnie do projektu,  jak dostaniemy grant, będzie 
dyskusja nt projektu – spotkanie się odbędzie.  

Roman Wilk: wypowiedział się w kwestii chodnika na Kolonii Renerowskiej. Wnosi o 
zajęcie się kwestią chodnika, którego budowa odwlekana jest od 25 lat – jak powiedział 
radny. 

Adrian Lepiarczyk:  wniosek o informację w kwestii rozwiązania komunikacji na czas 
remontu ulicy Cysterskiej. 

Sylwia Brzezicka-Tesarczyk: w imieniu własnym, Burmistrza i mieszkańców podziękowała 
pracownikom placówek oświatowych za oddolną inicjatywę szycia maseczek ochronnych dla 
mieszkańców gminy. Poprosiła również do wspierania akcji Sami Swoim – popierającej 
działalność lokalnych przedsiębiorców. 

Paweł Macha: poinformował o wysyłaniu do meila umów dla beneficjentów programu OZE. 
Poprosił o wydrukowanie umów i odniesienie do urzędu podpisanych dokumentów. 
 
9. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dot. spraw bieżących. 
 
Przewodniczący poinformował, że korespondencja adresowana do Rady czy 
Przewodniczącego Rady jest zamieszczona w e-sesji. Petycję złożoną przez organizację 
Polska Wolna od 5G skierował do komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 



- Złożył życzenia z okazji urodzin radnemu Henrykowi Wrzosok, 

- podziękował radnej Marioli Wajdzie i Sołtys Marcelinie Waśniowskiej za zaangażowanie w 
pozyskiwanie środków na walkę z pandemią z fundacji Górażdrze, 

- przyłączył się do podziękowań złożonych przez Panią Burmistrz, wspomniał o inicjatywie 
radnych o włączenie się w pomoc. 
 
 
10. Zakończenie 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący podziękował zamknął obrady 
XVIII sesji Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej.  
 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Radosław Kasprzyk 
 

  

 
Przygotował(a): Ilona Burgieł 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


